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Folketingets Beskæftigelsesudvalg
Christiansborg
1240 København K

Beskæftigelsesudvalget har i brev af 20. juli 2012 stillet følgende spørgsmål nr.
361 (BEU alm. del), som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra
Finn Sørensen (EL).

Spørgsmål nr. 361:
”Vil ministeren oplyse, om hun har kendskab til årsagerne til, at så mange mister 
sygedagpengene som følge af varighedsbegrænsningen uden at være udredt, og vil 
ministeren, såfremt hun ikke kender årsagerne hertil, oplyse, om hun vil iværksætte 
en undersøgelse af problemstillingen”.

Endeligt svar:
Som det fremgår af mit svar på BEU (alm. del) spørgsmål nr. 363 findes der ikke et 
samlet tal for, hvor mange sygedagpengemodtagere, der falder for varighedsbe-
grænsningen uden at være udredt.

Det gør der bl.a. ikke, fordi det i mange sager ikke er den helbredsmæssige diagno-
se, der har en afgørende betydning for, hvornår den sygemeldte kan vende tilbage 
på arbejdsmarkedet helt eller delvist. To mennesker med den samme diagnose kan 
have helt forskellige muligheder for at varetage et arbejde. Man kan altså ikke slut-
te fra diagnose til arbejdsevne. Derfor er omdrejningspunktet den aktive indsats.

Regeringen har nedsat et udvalg, der skal komme med forslag til, hvordan man kan 
afskaffe varighedsbegrænsningen for sygedagpenge. I den forbindelse overvejes 
også, hvordan der kan ske et bedre samarbejde mellem sundhedsvæsnet og beskæf-
tigelsesområdet for sygedagpengemodtagere.
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